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O problemima koji već 
mjesecima muče djelatni-
ke varaždinske Opće bol-
nice razgovarali smo s Vla-
stom Vuković Hoić, pred-
sjednicom Sindikata medi-
cinskih sestara u varaždin-
skoj bolnici i predsjednicom 
Hrvatskoga strukovnog sin-
dikata medicinskih sestara i 
tehničara. Kaže da se mnogo 
toga ukinulo i ne isplaćuje, a 
ne poštuju se važeći granski 
i temeljni kolektivni ugovo-
ri, odnosno primjenjuju se 
naputci koji nemaju prav-
nu snagu. Zato su djelatni-
ci sve ogorčeniji pa najav-
ljuju i osobne tužbe poslo-
davca, odnosno Opće bol-
nice Varaždin.

Više razina problema
Najprije treba razjasniti 

da problemi nisu u COP-u 
(Centralnom obračunu pla-
ća), kako se to govori, nego 
traju puno duže. Problemi 
su na više razina. Dio me-
dicinskih sestara i liječnika 
ima manje plaće jer, zbog 
reorganizacije, imaju manje 
koeficijente i dodatke te ne-
maju više položajne dodat-
ke iako im opseg posla nije 
smanjen niti su uvjeti rada 
promijenjeni. Neprimjere-
no su vrednovani voditelji 
odjela, liječnici specijalisti 
s užom specijalizacijom, 
a razlog je izostanak koe-
ficijenata u Uredbi. Ošte-
ćene su medicinske sestre 
na položajima sestre odje-

la i službe. Njima je dodi-
jeljen manji položajni do-
datak od propisanog Kolek-
tivnim ugovorom za djelat-
nost zdravstva, koji propi-
suje da se dodatak određu-
je u odnosu na sve zdrav-
stvene radnike, a ne samo 
sestre. Upozorili smo da 
se krši Kolektivni ugovor, 
koji nedvosmisleno odre-
đuje ovo pravo, a za to po-
stoji i zaključak Povjeren-
stva za tumačenje kolek-
tivnog ugovora – kaže Vu-
ković Hoić i dodaje da ne 
može prihvatiti objašnjenje 
da se taj pravni akt primje-
njuje na temelju preporuke 
Udruge pravnika u zdrav-
stvu i da se čeka još jedan 
zaključak Povjerenstva za 
tumačenje KU-a.

Sljedeći problem u bolni-
ci vezan je uz isplatu jubilar-
nih nagrada i regresa. 

- Ova prava regulirana 
su Temeljnim kolektivnim 
ugovorom za javne službe. 
Potpisnici su, u nadi da će 
time pomoći izlasku iz kri-
ze, potpisali Dodatak i TKU 
i odrekli se ugovorenih pra-
va na regres i božićnicu ili 
pristali na smanjenje – osno-
vica za jubilarnu nagradu od 
500 kuna samo za 2013. go-
dinu. Važećim TKU potpi-
sanim 2012. godine ugovo-
reno je pravo na regres, koji 
se treba isplatiti do kraja lip-
nja, te osnovica za jubilarnu 
nagradu u iznosu od 1.800 
kuna. Regres nije isplaćen, 
a jubilarne nagrade i dalje 
se isplaćuju po osnovici od 
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Što sad radi Što sad radi 
Univerzal Univerzal 
U Upravnom odjelu za po-
ljoprivredu i zaštitu okoli-
ša Varaždinske županije svi 
zainteresirani građani mogu 
od  21. kolovoza do 22. ruj-
na napraviti javni  uvid  te 
upisati prijedloge i primjed-
be na Stručnu podlogu za is-
hođenje okolišne dozvole za 
postrojenje Univerzal – gra-
đevinu za gospodarenje ot-
padom, čiji se sažetak nala-
zi na internetskim stranica-
ma Varaždinske županije.  U  
Stručnoj podlozi, uz ostalo, 
stoji da „Univerzal od ugo-
vornih partnera, proizvođa-
ča opasnog otpada na teme-
lju poziva, narudžbenice ili 
ugovora prikuplja opasni ot-
pad te ga uz zakonom propi-
sanu prateću dokumentaci-
ju otprema ili direktno na 
zbrinjavanje/oporabu ovla-
štenim tvrtkama u Hrvat-
skoj/inozemstvu ili na skla-
dištenje i oporabu na lokaci-
ju M. P. Miškine 61“. 
O tome, kao i drugim pred-
loženim rješenjima, zain-
teresirani će moći i usme-
no dati primjedbe i posta-
viti pitanja tijekom javnog 
izlaganja koje će predstav-
nici Univerzala, Hrvatskog 
centra za čistiju proizvodnju 
i Grada Varaždina održati 5. 
rujna u skupštinskoj dvo-
rani u 11 sati. Pitanja i pri-
mjedbi nesumnjivo će biti, 
i to ne samo zato što se go-
vori o oporabi opasnog ot-
pada u energani na Banfici i 
sličnom, nego i zbog odluke 
Hrvatske energetske regula-
tivne agencije, koja je prote-
kli mjesec naložila Univer-
zalu da u svojoj energani  u 
svrhu proizvodnje električ-
ne energije koristi isključi-
vo krutu biomasu iz šumar-
stva i poljoprivrede i krutu 
biomasu iz drvoprerađivač-
ke industrije. Ako ne po-
stupi sukladno ovoj odluci, 
HERA će ukinuti Rješenje 
o stjecanju statusa povlašte-
nog proizvođača električne 
energije Univerzalu, u čijoj 
se energani, kako je utvrđe-
no tijekom nadzora, koristi 
za proizvodnju struje i ot-
pad iz grupa 04, 15, 17, 19 i 
20 (otpad iz kožarske i tek-
stilne industrije, otpadna 
ambalaža, građevinski ot-
pad, otpad iz uređaja za po-
stupanje s otpadom te ko-
munalni otpad).
U postupku nadzora tako-
đer je utvrđeno da Univer-
zal nije dostavljao HERA-i 
podatke o korištenju po-
jedine vrste biomase kao 
primarnog goriva suklad-
no važećim propisima, i to  
za razdoblje od 1. siječnja 
2012. do 31. prosinca 2013., 
pa je hrvatskom operatoru 
tržišta energije naloženo 
da „postupi sukladno Ugo-
voru o otkupu električne 
energije iz postrojenja pod 
nazivom “Energana Varaž-
din“.  I. KR.

Smoljanec: Ne kriviti bolnicu

TUŽBE U BOLNICI Djelatnici bolnice nisu dobili regres, koeficijenti su nekima bitno smanjeni, 
a prava uskraćena

Medicinari jesu altruisti, 
ali neće čekati još dugo..
Dio medicinskih sestara i liječnika ima 
manje plaće jer, zbog reorganizacije, imaju 
manje koeficijente i dodatke te nemaju više 
položajne dodatke iako im opseg posla nije 
smanjen ni uvjeti rada promijenjeni

500 kuna – kaže naša sugo-
vornica.

Treći problem je način 
izračuna naknade za godiš-
nji odmor. 

- Već početkom godine 
apostrofirali smo problem, 
nedavno opet upozorili na 
nepravilnost, a nezadovolj-
stvo je eskaliralo u ljetnim 
mjesecima, kada se inten-
zivnije koriste godišnji od-

mori pa su zaposlenici ne-
pravilnosti osjetili na svo-
jim „platnim vrećicama“. 
Ne možemo prihvatiti da se 
naknada za godišnji ispla-
ćuje na temelju naputka iz 
2012. godine jer je na snazi 
KU za zdravstvo iz 2013. go-
dine i zaključci Povjerenstva 
za tumačenje KU-a koji po-
voljnije određuju prava rad-
nika, a i ostale javne služ-

be tako obračunavaju na-
knadu za godišnji odmor. 
Također se pozivamo i na 
sudsku praksu, donijete su 
presude u korist radnika u 
zdravstvu - upozorava Vu-
ković Hoić. 

Neće još dugo
U tom smjeru, kako na-

pominje, prve korake već 
je napravilo nekoliko za-
poslenika Opće bolnice 
Varaždin, koji svoje pravo 
namjeravaju ostvariti sud-
skim putem. 

Svjesni smo nedostat-
ka sredstava i nastojanja 
Uprave da se osigura kva-
litetna zdravstvena zaštita 
stanovnicima naše župani-
je i šire te poslovanje raci-
onalizira i posluje bez gu-
bitaka. Sve te napore obez-
vređuju potezi HZZO-a 
kojima se svako malo sma-
njuje bolnički limit. Zato 
i dalje nedostaje sredsta-
va za podmirenje troško-
va poslovanja i za ugovo-
rena materijalna prava rad-
nika. Na radnicima se šte-
di već godinu i pol jer su 
nam smanjeni koeficijen-
ti, uskraćeni dodaci 4,8 i 
10 posto, neisplaćene bo-
žićnice i regresi, smanjene 
jubilarne nagrade, ukinuti 
ili smanjeni putni troškovi. 
Zdravstveni radnici su al-
truisti, njima su i pacijenti i 
sustav ispred svega. Ne že-
limo trošiti novac, kojeg je 
ionako premalo, na sudske 
troškove. Apeliramo da se 
poštuju važeći pravni pro-
pisi i isplate sva ugovorena 
prava radnika. Znamo rok 
u kojem materijalna prava 
ne zastarijevaju, spremni 
smo na čekanje i pregovo-
re, no nećemo dugo - kaza-
la je Vuković Hoić. 

Komentar smo zatraži-
li od sanacijskog upra-
vitelja bolnice Mladena 
Smoljanca. 
- Zaposlenici Opće bol-
nice Varaždin, kao i za-
poslenici svih bolnica u 
Hrvatskoj koji su člano-
vi pojedinih sindikata, a 
svi nisu članovi Sindika-
ta medicinskih sestara, 
ostvaruju sva prava koja 
im čelnici tih sindikata 
osiguraju u pregovorima 
s Ministarstvom zdravlja. 
Slažem se da nakon više-
mjesečnih pregovora oni 
dogovore neka prava za 
koja kasnije treba osno-

vati komisije za tumačenje 
tih dogovora i čije je mišlje-
nje izvršno i ni jedna strana 
nema pravo žalbe. Smatram 
da svi problemi i moguće ne-
suglasice nastaju u trenutku, 
kako to gospođa Vuković 
Hoić lijepo tvrdi, kada se u 
pokušajima, koji usput budi 
rečeno daju odlične rezul-
tate u Općoj bolnici Varaž-
din, da se poboljša poslova-
nje naše ustanove, a i zdrav-
stva uopće, nekome mora-
ju biti ili povećane obveze 
u radu ili smanjena prima-
nja sukladno novom polo-
žaju ili mjestu rada. Stručne 
službe striktno su poštivale 

sve važeće dokumente koji 
uređuju tu materiju, a neka 
sporna tumačenja zatražena 
su i od već ranije spomenu-
tih komisija za tumačenje, 
u kojima je i sestra Vuković 
Hoić, koja do danas nije do-
stavila ni jedno mišljenje na 
koje se sada poziva – objaš-
njava Smoljanec.
Sanacijski upravitelj bolni-
ce posebno naglašava da će 
poštivati svaki pravorijek 
čim stigne u Opću bolnicu 
Varaždin.
- Što se tiče prava na re-
gres, božićnicu i slično, ona 
su također predmet razgo-
vora Sindikata i Ministar-

stva zdravlja, a koliko je 
meni poznato, ti pregovori 
još nisu ni zakazani te se ni 
jedna bolnica ne može kri-
viti za neisplatu nečega za 
što nema osigurana sred-
stva. Vrlo cijenim ulogu sin-
dikata i napore njihovih čel-
nika u zaštiti prava djelatni-

ka, ali također apeliram 
da se problemi rješava-
ju na za to određenim 
mjestima i da se stvar-
no pogleda oko sebe i 
vidi gdje i kako živi ve-
ćina zaposlenih u našoj 
zemlji – poručuje Smo-
ljanec.

Na radnicima se štedi već godinu i 
pol jer su nam smanjeni koeficijen-
ti, uskraćeni dodaci 4,8 i 10 posto, nei-
splaćene božićnice i regresi, smanjene 
jubilarne nagrade, ukinuti ili smanjeni 
putni troškovi...
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